
توسعه میدان شرق، اصلترین ماموریت بندر چابهار

به گزارش روابط عموم و امور بین الملل منطقه آزاد چابهار به نقل از ایسنا، عبدالرحیم کردی افزود: در بسیاری از مبادلات که در دنیا

مبنای پرداخت رسیدن کالا به مقصد هست و زمان خیل مهم است ؛ بنابراین کوتاهشدن مسیر هم طبیعتا بخش از هزینهها را کاهش

مدهد و در قیمت تمام شده موثر است.

وی بیان کرد: در همین حال چابهار بهدرست بهترین مسیر برای رسیدن به آسیای میانه و به بازارهای آسیای میانه است و همینطور

بهترین و نزدیترین مسیر آسیای میانه برای رسیدن به آبهای آزاد است.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد چابهار با بیان اینه آنچه که چابهار را در برابر خیل از موضوعات واکسینه مکند، مسیری است که برای

تردد کالاهای افغانستان به آسیای میانه از طریق بندر چابهار فراهم مکند ، خاطرنشان کرد: در هر شرایط این کالا باید از اینجا عبور

کند و طبیعتا عبور این کالا هم اثرات خودش را خواهد داشت. این در حال است که دو ماهه اول امسال نسبت به دوره مشابه سال قبل

افزایش قابل توجه را در تعداد بار و کانتینرهای واردات نشان م دهد. ضمن اینه بندر شهید بهشت در چند ماه گذشته افتتاح شده و

توسعه این بندر در اقتصاد و اشتغال این منطقه بسیار تاثیرگذار خواهد بود.

وی در خصوص بحث الحاق بندر شهید بهشت به منطقه آزاد چابهار گفت: اساسا فقط بحث الحاق بندر نیست بله بحث طرح توسعه

محدوده 14 هزار هتاری منطقه آزاد است. هدفگذاریهای صنعت که در چابهار مخصوصا در حوزه فولاد و پتروشیم صورت

گرفته اگر قرار بود در ابعاد اولیه تحقق پیدا کند اثرات زیستمحیط خیل بدی برای منطقه داشت. ضمن اینه تنها منطقه آزادی

هستیم که هی مرز خش ، دریای و هوای نداریم ؛ یعن منطقه آزادی که مرز نداشته باشد، اساسا بمعن است.

کردی با اشاره به اینه در طرح توسعه منطقه آزاد چابهار به حدود 67000 هتار مرسد که هم بحث مرز آب ما را حل مکند و هم

مرز هوایمان را مرتف مکند، ادامه داد: طرحهای توسعه، نرانهای زیستمحیط، پراکندگ و جانمای صنای مخصوصا ایجاد

صنای پاییندست و ایجاد حداکثر ارزش افزوده نیاز به طرح توسعه منطقه است.

وی خاطرنشان کرد: خوشبختانه ما توانستیم در این دوره با سازمان بنادر و دریانوردی تفاهم کنیم که قانون منطقه آزاد به این بندر با

حفظ مدیریت و مالیت خودشان تسری پیدا کند.

،داشتیم که طرح توسعه را در شورای عال توافق رد هم درواقمدیرعامل سازمان منطقه آزاد چابهار اظهار کرد: با همین روی

بازدیدهای که کارگروه تخصص شورای عال از منطقه انجام دادند بهرغم عدمتمایل که در دولت و در مجلس برای توسعه

محدودههای مناطق یا مناطق آزاد بزرگ وجود دارد، استثنائا در مورد چابهار این اتفاقنظر وجود دارد که برای رف این معضلات و

مشلات حتما محدوده منطقه توسعه یابد.


